
Protokół Nr IX/07 
z IX sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 27 lipca 2007 roku 
 
 
 

Dnia 27 lipca 2007 roku o godz. 10-tej w Urzędzie Gminy Lipno odbyła się 
IX sesja Rady Gminy Lipno. 
 
Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy Lipno – Pan Wiesław Ośmiałowski, Zastępca Wójta Gminy Lipno 
– Pan Andrzej Szychulski, Skarbnik Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca 
Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz Gminy – Pan Andrzej Rozen, 
Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka. 
 
 

Ad. pkt 1 a 
 

Otwarcia obrad IX sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich 
obecnych, jednocześnie stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział 
bierze 13 Radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć. 
 

Ad. pkt 1 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 
Z-ca Wójta proponuje poszerzenie porządku obrad w pkt 2 o ppkt d – podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany „Planu rozwoju miejscowości Radomice” i przyjęcia 
do realizacji zadania PN. „Roboty budowlane polegające na remoncie świetlicy 
wiejskiej w Radomicach” 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, 
bądź propozycje zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
Propozycji zmian nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie proponowany 
porządek obrad ze zmianą zaproponowaną przez Zastępcę Wójta. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
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Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- 
zapoznanie się z jego treścią było udostępnione, wobec czego został 
jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Ośmiałowski – przedstawił sprawozdanie z 
działalności od czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania 
do Pana Wójta. 
Pytań nie było. 
 
 

Ad. pkt 2 a 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2007 rok. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w związku z wprowadzonymi zadaniami są 
konieczne zmiany w budżecie. Zmiany w budżecie wynikają z tego iż 
otrzymaliśmy 29.940 ł na remont Szkoły Podstawowej w Trzebiegoszczu i ta 
kwota będzie wprowadzona. 
34.500 zł otrzymaliśmy z Terenowego Funduszu Gruntów Rolnych na 
modernizację 2, 3 km odcinka drogi w sołectwie Barany. 
Uległy trochę rozszerzeniu wydatki, a mianowicie poza tym, że te 29.940 zł 
subwencji idzie na remonty szkół w Dz. 801 § 427 i 34.500 zł na remonty dróg, 
ponadto jeszcze projektuje się przeniesienia i przemieszczenia środków i 
rozdysponowanie części nadwyżki budżetowej z ubiegłego roku. 
Na zrealizowanie zadania z Funduszu Wsparcia z jakim wystąpił Urząd 
Marszałkowski planuje się na dalszą rozbudowę stacji uzdatniania wody 
410.000 zł 
Te kwoty biorą się częściowo z nadwyżki budżetowej, a częściowo są zdjęte z 
oczyszczalni ścieków- 240.000 zł jest zdjęte, a różnica, czyli 170.000 zł z 
nadwyżki budżetowej. 
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Pani Skarbnik poinformowała także, że zabrakło 96.000 zł na wypłatę 
stypendium za m-c czerwiec. Mięliśmy czekać do października, kiedy przyjdą 
nowe środki, ale ponieważ ludzie przychodzą dopytują kiedy będzie wypłacane 
stypendium, Pan Wójt podjął decyzję, żeby te pieniądze pożyczyć i to jest zdjęte 
z płac ze szkół i przemieszczone na stypendia. Pani Skarbnik dodała, że jak 
dostaniemy pieniądze, to przesuniemy je na płace, czyli będzie kolejna zmiana 
uchwały budżetowej. 
Ponadto 60.000 zł przeznacza się na płace i pochodne dla pracowników 
interwencyjnych. 
Na wspomniany remont świetlicy w Radomicach 50.000 zł na ten rok, ponieważ 
całe zadanie ma kosztować 125.000; 100.000 ł mamy otrzymać ze środków na 
rozwój wsi, a 25.000 zł mamy dołożyć ze swoich. Z tym, że prawdopodobnie ta 
inwestycja nie będzie w całości zrealizowana w tym roku, więc 50.000 zł w tym 
roku, a 75.000 w roku przyszłym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czyją własnością jest 
świetlica i remiza w Radomicach. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że własność jest uregulowana, jest to własność Gminy. 
 
Radny Górnicki Józef zabrał głos w sprawie budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Radny nie dziwi się ludziom, że nie decydują się na 
budowę oczyszczalni, bo zdaniem Radnego, to wyszła jedna wielka klęska dla 
Gminy ze względów na cenę. 
Cena oczyszczalni oscyluje w granicach 10.000 zł, a była przymiarka na 6.000 – 
7.000 zł. 
Okazuje się, że 10.000 – 11.000 zł to jest normalna cena, która jeszcze nie jest 
pewna. 
Ludzie zaczynają się denerwować, że zostali wprowadzeni w błąd. Może źle 
żeśmy zrobili, że mówiliśmy o jakiejkolwiek cenie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w Zbytkowie jest przypadek u Pana 
Słomskiego, że Pan Nowakowski, który nam tutaj wszystko objaśniał wycenił 
oczyszczalnię, a później Pan Dylewski i różnica była 1.500 zł. Pan Dylewski był 
tańszy. 
 
Wójt Gminy uważa, że Gmina dotrzymuje słowa, jeśli był zapis, że 
dofinansowanie 60%, nie więcej jak 4.000 zł, to my dotrzymamy tego. 
Natomiast jeżeli chodzi o ceny tych oczyszczalni, to Wykonawcy ustalają ceny, 
a nie Gmina. 
Dobrze gdyby było jeszcze więcej wykonawców, którzy zajmują się takimi 
inwestycjami, wówczas może ceny byłyby niższe. 
Może błędem z naszej strony było określanie jakiejkolwiek ceny oczyszczalni. 
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Radny Górnicki Józef nadmienił, że również tłumaczył mieszkańcom, że ceny 
rosną i to nie jest wina Gminy. 
 
Radny Chojnacki Bogdan poinformował, że był na wystawie w Minikowie i 
firma oferowała cenę z wykonawstwem 7.190 zł, ale dodał, że było to 2 
miesiące temu. 
 
 
Radny Małkiewicz Paweł zgadza się z Radnym Górnickim, że faktycznie jest 
niezadowolenie. Jeśli się mówiło, że ta cena będzie się kształtować w granicach 
6.000 – 7.000 zł w zależności od wielkości rodziny; Gmina ma dołożyć 
maksymalnie 4.000 zł. 
To dzisiaj prawdą jest, że niewiele osób będzie stać na te oczyszczalnie; 
pojedyncze osoby odważą się budować skoro w tak krótkim czasie ceny tych 
oczyszczalni tak wzrosły. 
 
Radny Chojnacki Bogdan nadmienił, że jeżeli chodzi o problemy z wodą, to 
częściowo powodem są kradzieże z hydrantów, ale są też dzikie przyłącza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy uważa, że Radny Chojnacki ma rację. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław podkreślił, że musi być taka uchwała, która 
określa zasady dofinansowywania oczyszczalni ścieków. 
Radny poinformował, że osobiście jeździł z przedstawicielem wykonawcy po 
zebraniach i były takie osoby, które zakładają większą oczyszczalnię ścieków, 
bo przewidują agroturystykę. 
Zresztą ten Pan Wykonawca twierdził, że w Gminie Lipno jest do jedna z 
większych kwot dofinansowania w całej okolicy. 
Radny uważa, że trzeba stworzyć wizję oczyszczalni dla Łochocina i Karnkowa, 
dlatego, że ludzie nie wiedzą, którzy mają się zapisywać na oczyszczalnie 
przyzagrodowe, a którzy nie. 
Jeden z Wykonawców twierdzi, że w Łochocinie rozwiążą sprawę trzy 
oczyszczalnie przyzagrodowe. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że trwają prace i rozmowy z potencjalnymi 
wykonawcami oczyszczalni ścieków w zakresie wyboru opcji budowy 
oczyszczalni na terenach o zwartej zabudowie . 
Pan Wójt dodał, że jeden z Wykonawców przedstawił ofertę bardzo korzystną. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś 
pytania. 
Pytań nie było. 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/47/07 w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2007 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego 
punktu – podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia udziału we 
własności nieruchomości rolnej na rzecz Gminy Lipno. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że jest taka sytuacja, że z terenu naszej Gminy, a 
konkretnie z Baran niejaki Pan Grzegorz Słomski trafił do ośrodka 
narkomanów, chociaż tam nie tylko narkomani w tym ośrodku przebywają. 
My jako Gmina wydajemy decyzję o pomocy społecznej i dofinansowujemy 
pobyt tego człowieka w tym ośrodku. 
W między czasie ustaliliśmy, że ten człowiek jest współwłaścicielem 
gospodarstwa rolnego na terenie naszej Gminy w miejscowości Barany o 
powierzchni 9 hektarów. 
Jest na tę nieruchomość księga wieczysta, jeszcze na poprzedników prawnych; 
żona tego Pana zmarła. 
I ponieważ Gmina na niego łoży, świadczy pieniądze co miesiąc, to żeśmy 
uznali, że skoro ma gospodarstwo rolne, nawet nie uregulowane i gdzieś to tam 
dzierżawi, to dlaczego Gmina ma za darmo za niego płacić. W związku z tym 
podjęte zostały działania, pojechaliśmy do tego Pana i stanęło na tym, że 
przekaże te grunty dla Gminy. 
Stąd projekt uchwały, który został przedstawiony. 
 
Radny Kowalski Jan zwrócił się z zapytaniem, czy ten Pan zostanie gdzieś 
przeniesiony z tego ośrodka do lepszego ośrodka. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że trudno jest powiedzieć, chociaż zauważył, że ludzie 
w gorszych warunkach mieszkają jak tam. W tym ośrodku jest trzymany rygor, 
porządek. 
 
Wójt Gminy uważa, że tam są dobre warunki i ten Pan powinien się cieszyć, że 
tam trafił i może tam mieszkać. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś 
pytania. 
Pytań nie było. 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/43/07 w 
sprawie nieodpłatnego nabycia udziału we własności nieruchomości rolnej na 
rzecz Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 

Ad. pkt 2 c 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przechodzi do kolejnego punktu, 
mianowicie podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia opinii o projekcie uchwały 
Rady Miasta Bydgoszczy w sprawie przekształcenia Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala 
Miejskiego im. dr. E. Warmińskiego w Bydgoszczy polegająca na likwidacji 
niektórych komórek działalności podstawowej. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że w dniu 4 lipca Br. Prezydent Miasta Bydgoszczy 
wystosował do wszystkich gmin z tereny Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
wnioski o zaopiniowanie ich uchwały o częściowej likwidacji niektórych 
oddziałów szpitala w Bydgoszczy, konkretnie chodzi o Zakład Opieki 
Zdrowotnej Wielospecjalistyczny Szpital Miejski im. dr E. Warmińskiego. 
W dniu 27 czerwca Br. Rada Miasta Bydgoszczy podjęła uchwałę w sprawie 
przekształcenia tego szpitala. 
Z tego co piszą, część z tego szpitala przerzucą do innych szpitali również na 
terenie Miasta Bydgoszczy. 
Stąd propozycja uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś 
pytania. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/44/07 w 
sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Miasta Bydgoszczy w 
sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala Miejskiego im. dr. E. 
Warmińskiego w Bydgoszczy polegająca na likwidacji niektórych komórek 
działalności podstawowej i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki      
12 głosami „Za” i 1 „Wstrzymującym się” przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 
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Ad. pkt 2 d 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przechodzi do punktu 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu rozwoju miejscowości Radomice” i 
przyjęcia do realizacji zadania pn. „Roboty budowlane polegające na remoncie 
świetlicy wiejskiej w Radomicach”. 
 
Zastępca Wójta poinformował, że w ostatnim czasie Urząd Gminy uzyskał 
informację, że mamy możliwość, żeby wystąpić w ramach Programu „Odnowa 
wsi”  o środki na zadanie polegające na wykonywaniu robót, które nie 
wymagałyby pozwolenia na budowę. Są to fundusze z lat 2004-2006. 
Po wykonaniu wszystkich inwestycji na terenie Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, zostały rezerwy i w tej chwili są one rozdysponowywane  i takie 
inwestycje, które mogą być wykonane w kwocie ok. 100.000 zł uzyskują jeszcze 
akceptację. Pan Wójt dodał, że wybraliśmy ten obiekt – świetlicę wiejską w 
Radomicach, który wymaga remontu, a tym bardziej, że tam ma swoją siedzibę 
Gminna Biblioteka Publiczna. 
Zastępca Wójta zwraca się z prośbą do Rady Gminy o zaakceptowanie 
przedstawionego projektu uchwały. 
Ponadto dodał, że możliwe jest dofinansowanie na poziomie 80%; oczywiście 
po zaakceptowaniu przez Zarząd Województwa będzie możliwe to dopiero do 
realizacji. 
Jeżeli nie uzyskamy akceptacji, to we własnym zakresie tego nie będziemy 
wykonywać. 
 
Radny Chojnicki Ryszard chciałby coś więcej wiedzieć, na czym ten remont 
by polegał, czy to chodzi o dach, elewację, okna, centralne ogrzewanie. 
 
Kierownik RGK wyjaśnił, że jeśli chodzi o zakres robót, to dotyczy tylko 
spraw wewnętrznych, czyli praktycznie prac nie podlegających zgłoszeniu. 
Środki, które są do dyspozycji, to nie są nowe rozdania na lata 2007-2013, a jest 
to rezerwa i wynosi ona ok. 1.600.000 zł i szanse są dość skromne, aby z nich 
skorzystać, ale nie ubiegając się o te środki, popełnilibyśmy błąd. 
Zakres robót w Radomicach dotyczy remontu sufitów, remontu podłóg, 
wymiary stolarki okiennej i drzwiowej na plastiki, częściowo drewniana, 
naprawy tynków wewnętrznych, szpachlowania i malowania, założenia 
centralnego ogrzewania, robót rozbiórkowych i budowlanych różnych, robót 
drogowych w zakresie ułożenia chodnika do ulicy. 
Roboty te podzielone zostały na dwie części. Jeśli chodzi o centralne 
ogrzewanie, to według kosztorysu i według informacji od wykonawców, to 
stosunkowo drogo wychodzi i po prostu Pan Zbyszek Agaciński- nasz 
pracownik podjąłby się zrobienia tego, a więc byłyby to tylko koszty 
materiałów. 

 



 8

Remont ten wyceniony jest na 190.000 zł, ale nie trzeba się tym zrażać, bo Pan 
Kierownik sądzi, że ta cena obniży się i powinna zamknąć się w 120.000 zł. 
Pan Kierownik dodał, że w obiekcie tym jest dużo prac rozbiórkowych, a 
mieszkańcy deklarują, że te prace wykonają we własnym zakresie, a więc te 
prace też obniżą koszty. 
 
 
Radny Chojnacki Bogdan zwrócił się z zapytaniem czym się kierowani, że ten 
obiekt planuje się do remontu. Radny zasugerował, że na terenie Gminy Lipno 
są Wiejskie Domy Kultury m.in. w Chodorążku, który od 40 lat też nie był 
remontowany, za wyjątkiem, że w tym roku posmarowany został dach. 
Radny zdaje sobie sprawę, że wszystkie obiekty wymagają remonty, ale 
przydałoby się również przeprowadzić remont WDK w Chodorążku. 
Zwraca się z prośbą, aby mieć to na uwadze. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że z uwagi na to, że w budynku tym mieści się Gminna 
Biblioteka Publiczna, jest tam bogaty księgozbiór, to zdecydowaliśmy, że ten 
obiekt byśmy wyremontowali. 
Poza tym Pan Wójt nadmienił, że gdyby stan prawny WDK Wichowo był 
uregulowany, to prawdopodobnie te środki byśmy planowali na remont tego 
obiektu. 
Pan Wójt dodał, że na przyszły rok planujemy remont Pałacu w Jastrzębiu, a 
dalszych latach kolejne obiekty możemy planować. 
Kłokock chciałby nową świetlicę, w Złotopolu trzeba pomyśleć o remoncie. 
 
Radny Lorenc Janusz  nadmienił, że budynek, o którym mowa, jest to budynek 
wybudowany w 1956 roku, remontowany był na ile było możliwe z udziałem 
społeczności, przy dofinansowaniu z budżetu gminnego. 
Radny podkreślił, że ten budynek służy nie tylko Radomicom, które mają na 
dzień dzisiejszy 750 mieszkańców, ale służy on sąsiednim wioskom, tak jak 
Kłokock, Ignackowo, Białowieży. 
Radni sądzi, że wszyscy Radni zaakceptują przedstawiony projekt uchwały. 
 
 Radny Lewandowski Zdzisław popiera taka inicjatywę, uważa, że jeśli są 
możliwości ściągnięcia środków z zewnątrz, to trzeba się w to angażować. 
 
Radny Małkiewicz Paweł jeżeli chodzi o rozwój miejscowości, to zaczyna 
zazdrościć tym dużym miejscowościom, bo w tych dużych miejscowościach są 
szkoły, są biblioteki, są świetlice i w te duże się jakoś inwestuje, a o tych 
małych się zapomina, a tam też mieszkają mieszkańcy naszej Gminy. 
Bardzo prosi, aby nie zapominać o tych małych miejscowościach, bo 
mieszkańcy też mają potrzeby, marzenia i chcieliby je realizować. 
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Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że w Wichowie zostały podjęte 
prace, które wyeliminowały z użytkowania dużą sale, pewnie na rok czasu;  
Nie można było tych pieniążków zainwestować w Wichowo i dlatego 
skorzystały Radomice. 
Następnie przedstawił projekt uchwały Nr IX/45/07 w sprawie zmiany „Planu 
rozwoju miejscowości Radomice” i przyjęcia do realizacji zadania pn. „Roboty 
budowlane polegające na remoncie świetlicy wiejskiej w Radomicach” i poddał 
go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
Wójt Gminy Lipno zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad do 
punktu 2 ppkt e – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 
Gminy Lipno na lata 2007-2013. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek o poszerzenie 
porządku obrad o punkt podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Gminy Lipno na lata 2007-2013. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli w/w wniosek, wprowadzając do porządku obrad punkt - 
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Lipno na lata 
2007-2013. 
 

Ad. pkt 2 e 
 

Kierownik RGK nadmienił, że uruchamiane są różne programy- Fundusz 
Wsparcia, Odnowa wsi i wszędzie w tej chwili wymagana jest Strategia 
Rozwoju Gminy. 
Następnie omówił Strategię Rozwoju Gminy Lipno na lata 2007-2013. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania. 
Pytań nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr IX/46/07 w 
sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Lipno na lata 2007-2013 i poddał 
go pod głosowanie. 
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Radni Rady Gminy lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 
 

Ad. pkt 3, 4, 5 
 

Radny Strużyński Stanisław zwrócił się z zapytaniem, czy planuje się 
uzupełnianie przyłączy wodociągowych na terenie Gminy Lipno. 
Radny przypomniał, że Pan Wójt wspominał o remoncie Pałacu w Jastrzębiu, 
Radny zauważa, że jest również Pałac we Wierzbicku, który jest zaniedbany. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że będziemy uzupełniać przyłącza wodociągowe, jednak 
Pan Wójt podkreślił, że wszyscy mieszkańcy mieli możliwość podłączenia się 
do wodociągu w chwili, kiedy była prowadzona inwestycja w danym sołectwie. 
Dodał, że w budżecie Gminy na 2008 rok zaplanowane zostaną pewne środki na 
ten cel. 
Ponadto poinformował, że w tym roku dokończona została inwestycja w 
Ignackowie, Zbytkowo jest uzupełniane i część Radomic w tym roku zrobimy. 
Na więcej w tym roku nie wystarczy środków. 
 

 
Kierownik RGK  zasugerował, czy Rada nie powinna przeanalizować 
przykładów z innych Gmin, z tych, które mają praktycznie wodociągi 
pozakładane, a taką Gminą jest też nasza Gmina. Tam mało tego, że się nie 
dofinansowuje, to się żąda wpłaty – przykład Czernikowa- tam się wnosi 500 zł 
z tytułu przyłączenia do sieci i zainteresowany musi wykonać na swój koszt 
przyłącze.  
Pan Kierownik nadmienił, że u nas te koszty są bardzo duże jeśli chodzi o te 
uzupełniane przyłącza, tym bardziej, że pozostały z reguły takie dość 
problematyczne i bardzo długie przyłącza, po 500, 600 metrów. 
Pan Kierownik zasygnalizował, że są firmy, które dokonują pełnego badania 
sieci wodociągowej. 
Badanie ok. 100 km wodociągu kosztuje ok. 30.000 zł. 
Podczas takiego badania, wykrywane są wszystkie nielegalne przyłącza. 
Na terenie Gminy Lipno jest ok. 500 km wodociągu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem czy taką osobę, która  
nielegalnie podłączyła się do wodociągu, można ukarać. 
 

 



 11

Radna Charyton Grażyna nadmieniła, że na terenie Gminy jest kilka osób w 
podeszłym wieku, chorych i tym ludziom trudno jest dotrzeć do Urzędu, a 
muszą dotrzeć, żeby złożyć podpis na wniosku o wymianę dowodu osobistego. 
Radna zwróciła się z zapytaniem, czy jest szansa, żeby pracownik dojechał do 
takich osób. 
Zdaniem Radnej, będą to sporadyczne przypadki, ale będą się zdarzały. 
 
Wójt Gminy  wyjaśnił, że jeśli będą takie sytuacje, to będziemy starali się 
dotrzeć do takich osób. 
 
Sołtys z Tomaszewa poruszył temat wywozu nieczystości. Poinformował, że z 
jednym z mieszkańców Tomaszewa chcą zerwać umowę na wywóz nieczystości 
z uwagi na to, że nie co miesiąc, a co drugi miesiąc ma do wywozu nieczystości. 
Pan Sołtys zauważa, że to są renciści, 2 osoby, więc nie mają tylu śmieci, żeby 
co miesiąc wywozić. 
Wójt Gminy uważa, że raz w miesiącu powinny być odbierane nieczystości, 
taki jest zapis w uchwale dotyczącej utrzymania czystości na terenie Gminy 
Lipno. 
Zdaniem Pana Wójta bałagan wprowadził ZOK Lipno, bo wyraża zgodę na 
opłaty  za wywóz ½ pojemnika lub też za wywóz nieczystości co drugi miesiąc. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław poinformował, że Bank Ochrony Środowiska 
w miesiącu sierpniu uruchomi linię kredytową na budowę przydomowych 
oczyszczalni ścieków, z kredytu tego będą mogły korzystać osoby fizyczne, ale 
zaznaczył, że są tam dość duże kryteria dochodowe, aby móc skorzystać z 
takiego kredytu. 
 
 

Ad. pkt 6 
 

Wobec wyczerpania tematu, na tym obrady IX sesji Rady Gminy Lipno 
zakończono. 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 
 
Protokolant 
Żaneta Wołkowicz  

 
 

 


